Introduction to SQL
A Brief History of SQL
The history of SQL begins in an IBM laboratory in San Jose, California, where SQL was developed in the late 1970s. The initials stand for Structured Query Language, and the language itself is often referred to as "sequel." It was originally developed for IBM's DB2 product (a relational database management system, or RDBMS, that can still be bought today for various platforms and environments). In fact, SQL makes an RDBMS possible. SQL is a nonprocedural language, in contrast to the procedural or third-generation languages (3GLs) such as COBOL and C that had been created up to that time. 

NOTE: Nonprocedural means what rather than how. For example, SQL describes what data to retrieve, delete, or insert, rather than how to perform the operation. 


The characteristic that differentiates a DBMS from an RDBMS is that the RDBMS provides a set-oriented database language. For most RDBMSs, this set-oriented database language is SQL. Set oriented means that SQL processes sets of data in groups.

Two standards organizations, the American National Standards Institute (ANSI) and the International Standards Organization (ISO), currently promote SQL standards to industry. The ANSI-92 standard is the standard for the SQL used throughout this book. Although these standard-making bodies prepare standards for database system designers to follow, all database products differ from the ANSI standard to some degree. In addition, most systems provide some proprietary extensions to SQL that extend the language into a true procedural language. We have used various RDBMSs to prepare the examples in this book to give you an idea of what to expect from the common database systems. (We discuss procedural SQL--known as PL/SQL, "PL/SQL: An Introduction," and Transact-SQL, "Transact-SQL: An Introduction.") 

A Brief History of Databases
A little background on the evolution of databases and database theory will help you understand the workings of SQL. Database systems store information in every conceivable business environment. From large tracking databases such as airline reservation systems to a child's baseball card collection, database systems store and distribute the data that we depend on. Until the last few years, large database systems could be run only on large mainframe computers. These machines have traditionally been expensive to design, purchase, and maintain. However, today's generation of powerful, inexpensive workstation computers enables programmers to design software that maintains and distributes data quickly and inexpensively. 

Dr. Codd's 12 Rules for a Relational Database Model
The most popular data storage model is the relational database, which grew from the seminal paper "A Relational Model of Data for Large Shared Data Banks," written by Dr. E. F. Codd in 1970. SQL evolved to service the concepts of the relational database model. Dr. Codd defined 13 rules, oddly enough referred to as Codd's 12 Rules, for the relational model: 

0. A relational DBMS must be able to manage databases entirely through its relational capabilities.
1. Information rule-- All information in a relational database (including table and column names) is represented explicitly as values in tables.
2. Guaranteed access--Every value in a relational database is guaranteed to be accessible by using a combination of the table name, primary key value, and column name.
3. Systematic null value support--The DBMS provides systematic support for the treatment of null values (unknown or inapplicable data), distinct from default values, and independent of any domain.
4. Active, online relational catalog--The description of the database and its contents is represented at the logical level as tables and can therefore be queried using the database language.
5. Comprehensive data sublanguage--At least one supported language must have a well-defined syntax and be comprehensive. It must support data definition, manipulation, integrity rules, authorization, and transactions.
6. View updating rule--All views that are theoretically updatable can be updated through the system.
7. Set-level insertion, update, and deletion--The DBMS supports not only set-level retrievals but also set-level inserts, updates, and deletes.
8. Physical data independence--Application programs and ad hoc programs are logically unaffected when physical access methods or storage structures are altered.
9. Logical data independence--Application programs and ad hoc programs are logically unaffected, to the extent possible, when changes are made to the table structures.
10. Integrity independence--The database language must be capable of defining integrity rules. They must be stored in the online catalog, and they cannot be bypassed.
11. Distribution independence--Application programs and ad hoc requests are logically unaffected when data is first distributed or when it is redistributed.
12. Nonsubversion--It must not be possible to bypass the integrity rules defined through the database language by using lower-level languages. 

Most databases have had a "parent/child" relationship; that is, a parent node would contain file pointers to its children.

Соdd's relational database management system.
This method has several advantages and many disadvantages. In its favor is the fact that the physical structure of data on a disk becomes unimportant. The programmer simply stores pointers to the next location, so data can be accessed in this manner. Also, data can be added and deleted easily. However, different groups of information could not be easily joined to form new information. The format of the data on the disk could not be arbitrarily changed after the database was created. Doing so would require the creation of a new database structure.

Codd's idea for an RDBMS uses the mathematical concepts of relational algebra to break down data into sets and related common subsets.

Введение в SQL
Краткая история SQL

История SQL начинается в лаборатории IBM в Сан-Хосе, Калифорния, где SQL был разработан в конце 1970-ых. Инициалы означают Структурированный Язык Запросов, а сам язык часто упоминается как "сиквел". Первоначально он был разработан для DB2 программы IBM (относительная система управления базой данных, или RDBMS, которая уже может  быть куплена сегодня для различных платформ и сред). Фактически, SQL делает возможным существование RDBMS. SQL - непроцедурный язык, в отличие от процедурных или языков третьего поколения (3GLs) типа КОБОЛА и C, которые были созданы к тому времени. 

ЗАМЕЧАНИЕ: Непроцедурный означает скорее «что», чем «как». Например, SQL скорее описывает «что» за данные нужно восстановить, удалить, или вставить, чем то, «как» исполнить операцию. 

Характеристика, которая отличает DBMS от RDBMS – это то, что RDBMS предусматривает  объектно-ориентированный язык баз данных. Для большинства RDBMS, этот объектно-ориентированный язык - SQL. Объектно-ориентированный означает, что SQL обрабатывает наборы данных в группы. Две организации стандартов, Американский национальный институт стандартов (ANSI) и Учреждение Международных стандартов (ISO), в настоящее время продвигают стандарты SQL. ANSI-92 – это стандарт для SQL, используемый в этой книге. Хотя эти организации готовят стандарты, учитывая интересы разработчиков систем баз данных, все программы базы данных отличаются от  стандарта ANSI в некоторой степени. Кроме того, большинство систем предусматривает некоторые частные дополнения к SQL, которые расширяют язык в настоящий процедурный язык. Мы использовали различные RDBMS, чтобы подготовить примеры для этой книги, которые дадут вам идею о том, чего можно ожидать от общих систем баз данных.
Краткая  История Баз данных

Небольшая биография  о развитии баз данных и теории баз данных поможет вам понять суть работы SQL. Системы баз данных сохраняют информацию в каждой существующей сфере бизнеса. От  больших баз данных, типа систем ограничения в авиакомпаниях, до коллекции детских бейсбольных карточек; системы базы данных сохраняют и распределяют данные, от которых мы зависим. До последних лет, большими системами баз данных могли управлять только огромные универсальные ЭВМ. Эти машины было традиционно дорого проектировать, покупать и содержать. Однако, сегодняшнее поколение мощных, недорогих рабочих станций позволяет программистам разрабатывать ПО, которое содержит и распределяет данные быстро и недорого. 

12 Правил доктора Кодда для Относительной Модели Базы Данных

Наиболее популярная модель хранения данных - относительная база данных, идея которой родилась из статьи " Относительная Модель Данных для Больших Банков Общих данных, " написанной доктором Коддом в 1970 году. SQL развивали, чтобы реализовать концепцию относительной модели базы данных. Доктор Кодд определил 13 правил, достаточно странно упоминаемые как 12 Правил Кодда, для относительной модели: 

0. Относительная СИСТЕМА УПРАВЛЕНИЯ БАЗОЙ ДАННЫХ должна полностью управлять базами данных через ее относительные возможности.

1. Правило Информации - Вся информация в относительной базе данных (включая названия таблиц и столбцов) представлена явно как значения в таблицах.

2. Гарантируемый доступ – К каждому значению в относительной базе данных  можно получить гарантированный доступ, используя комбинацию названия таблицы, главного ключевого значения и названия столбца.

3. Поддержка систематического нулевого значения - СИСТЕМА УПРАВЛЕНИЯ БАЗОЙ ДАННЫХ предусматривает систематическую поддержку для обработки нулевых значений (неизвестные или неподходящие данные), отличных от значений по умолчанию, и независимых от любого домена.

4. Активный и онлайновый относительный каталог - описание базы данных и ее содержимое на логическом уровне представлено в качестве таблиц, и поэтому можно делать запрос, используя язык баз данных.

5. Универсальный подъязык данных - по крайней мере один поддерживаемый язык должен иметь чёткий синтаксис и быть универсальным. Он должен поддерживать операции определения данных, манипулирования, правило целостности, авторизацию и транзакции.

6. Правило обновления вида - все виды, которые теоретически являются обновляемыми, должны иметь возможность обновления через систему.

7. Вставка, обновление и удаление заданного уровня, - СИСТЕМА УПРАВЛЕНИЯ БАЗОЙ ДАННЫХ поддерживает не только поиск заданного уровня, но и его вставку, модифицирование и удаление.

8. Физическая независимость данных - прикладные и специальные программы остаются логически незатронуты, когда изменяются методы физического доступа или структуры хранения.

9. Логическая независимость данных - прикладные и специальные программы остаются по возможности логически незатронуты, когда сделаны изменения в структурах таблицы.

10. Независимость целостности - язык баз данных должен быть способен к определению правил целостности. Они должны быть сохранены в интерактивном каталоге и не могут быть проигнорированы.

11. Дистрибутивная независимость - прикладные программы и специальные запросы остаются логически незатронуты, когда данные сначала распределены или когда перераспределены.

12. Неразрушимость - не должно быть возможности обойти правила целостности, определенные в языке баз данных,  используя языки низкого уровня. 

Большинство баз данных имеют  отношения типа "предок/потомок"; то есть родительская вершина содержит файлы-указатели  на его дочерние записи.

Система управления относительной базой данных Кодда.

Этот метод имеет несколько преимуществ и много недостатков. Среди его преимуществ - то, что физическая структура данных на диске становится неважной. Программист просто хранит  указатели  на следующее размещение, так к данным можно обращаться таким способом. Также, данные могут быть легко добавлены и удалены. Однако, различные группы  данных  не могут  быть легко соединены, чтобы сформировать новые данные. Формат данных на диске не может  быть произвольно изменен после того, как база данных была создана. Такое выполнение требовало бы создания новой структуры базы данных.

Идея Кодда для RDBMS использует математические понятия относительной алгебры, чтобы определить данные в наборы и связать общие поднаборы.
